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1. Opening en mededelingen
Het SGO verzoekt om te bezien of het overleg van secretarissen-generaal tijdelijk

op een ander moment kan plaatsvinden. Dit vanwege overlap met het debat over

de ontwikkelingen rondom het coronavirus in de Tweede Kamer en vergaderingen
van de MCCb.

2. Verslag SGO 15 april 2020

Het verslag is vastgesteld. Naar aanleiding van het verslag merktfEd Jen op dat

overleg heeft plaatsgehad over het plan van aanpak dejuridisering overheid tussen

de minister voor Rechtsbescherming en de aanjager dejuridisering overheid, dhr.

In het overleg heeft de minister onder meer aangegeven vast te

willen houden aan de doelstelling om tot een reductie van 10 procent te komen

van het aantal toevoegingen tussen overheid en burger.

3. Hoofdlijnennotitie auditrapporten 2019 van de ADR

eeft een

toelichting op de voorliggende notitie hoofdlijnen auditrapporten ADR 2019. BE
meldt dat kwetsbaarheden in de informatiebeveiliging het grootste punt

van zorg zijn. Hoewel uit onderzoek naar de sturing en beheersing van

informatiebeveiliging blijkt dat bij de meeste ministeries een groei in

volwassenheid heeft plaatsgevonden, blijft de feitelijke werking van maatregelen
voor informatiebeveiliging achter. Een ander aandachtspunt betreft de incidenten

in de uitvoering. Hoewel dit de aandacht heeft van de politieke en ambtelijke top,

onder meer door de instelling van de Ministeriéle Commissie Uitvoering, worden

risico’s nog niet altijd tijdig gesignaleerd. Bezuinigen in het verleden en politieke
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toezeggingen die door uitvoeringsorganisaties niet altijd waargemaakt kunnen
Rit

worden zijn hier mede debet aan. [JEXEZImerkt tot slot op dat de ADR de

auditrapporten aan het begin van de uitbraak van het coronavirus in Nederland

heeft uitgebracht. De situatie is inmiddels ingrijpend veranderd en dat plaatst de

hoofdlijnennotitie deels in een ander perspectief.

In de discussie die volgt, vraagt het SGO onder meer aan EI om te

reflecteren op de vraag hoe het komt dat de ADR en de Algemene Rekenkamer

(ARK) soms tot andere rechtsmatigheidsbeoordelingen komen, bijvoorbeeld ten

aanzien van doeluitkeringen. Het SGO geeft daarbij aan bij tijd en wijle verrast te

zijn door de beoordelingen van de ARK. Voorts wordt geinformeerd hoe de ADR

zal omgaan met de rechtmatigheidsbeoordelingen van de diverse regelingen/

steunmaatregelen die als gevolg van de Covid-19 onder grote druk tot stand zijn

gekomen. Het SGO informeert vervolgens of het beeld van 2019 afwijkt van het

jaar daarvoor. Tot slot wordt opgemerkt dat de groei in geconstateerde lichte

bevindingen in beheer enige nuance behoeft, daar de ADR in de rapportage zelf

ook aangeeft dat er voor gekozen is om bevindingen op te knippen in kleinere

zaken. Het SGO suggereert om dit in de rapportage te expliciteren.

In reactie sec IEEEaan dat de ARK op het werk van de ADR steunt.

Tegelijkertijd geeft de ARK soms een bestuurlijk oordeel, waardoor de uiteindelijke

beoordeling kan afwijken van de ADR. Voor wat betreft de beoordeling van

steunmaatregelen die ten tijde van corona worden getroffen, wordt opgemerkt dat

zonder afbreuk te willen doen aan de noodzaak van een voortvarende aanpak het

belangrijk is een zo zorgvuldig mogelijk proces te volgen, waarbij ook aandacht is

voor risico’s op misbruik, oneigenlijk gebruik en fraude. Het vastleggen van

besluitvorming is hierbij ook essentieel. Voorts wordt gemeld dat de ADR het

aanbod heeft gedaan om hierover aan de voorkant mee te denken. Inmiddels

heeft een aantal ministeries van dit aanbod gebruik gemaakt. IIE
suggereert voorts om het gesprek hierover ook aan de voorkant met de ARK aan

te gaan. BEE FIN meldt desgevraagd dat dit reeds is geinitieerd. Vervolgens wordt

opgemerkt dat het beeld ten opzichte van het voorgaande jaar redelijk stabiel is.

Ten aanzien van informatiebeveiliging wordt gemeld dat het beeld enigszins
dubbel is. Enerzijds wordt hier rijksbreed hard aan gewerkt en wordt zichtbare

vooruitgang geboekt, anderzijds blijft het een vakgebied dat continu in beweging
is en blijvend aandacht behoeft. Tot slot wordt opgemerkt dat de auditrappoten
ten behoeve van Verantwoordingsdag aan de Tweede Kamer zullen worden

aangeboden.
4.

5. Interdepartementale afstemming
a. MR vrijdag 24 april 2020

b. Voorportalen en Onderraden

Besproken.

6. Rondvraag, actualiteiten en sluiting
- BE Jenv staat stil bij de presentatie inzake de opdracht

anderhalvemetersamenleving die hedenmiddag onder de leden van het SGO is

verspreid. Gemeld wordt dat in samenspraak met de NCTV getracht wordt om
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meer rust in de crisisbesluitvorming te brengen. Het streven is om de

vergaderfrequentie van de MCCb terug te brengen naar één keer per week en

de ministerraad meer in stelling te brengen. Naar verwachting zal rond juni
2020 een Ministeriéle Commissie Covid-19 in het leven worden geroepen en

zal de MCCb in stand-by modus worden gebracht. Voorts wordt gemeld dat

het SGO als ambtelijk voorportaal zal fungeren voor genoemde Ministeriéle

Commissie. Desgevraagd wordt gemeld dat de verschillende groepen die zich

bezighouden met scenario’s/ protocollen voor de anderhalvemetersamenleving
kunnen blijven bestaan. Voorts wordt bevestigd dat de interdepartementale

stuurgroep (bestaande uit de BE3s JenV, BZK, EZK, IenW en SZW) in opdracht
van het SGO werkt aan producten en een werkwijze die de basis leggen voor

beleid voor de anderhalvemetersamenleving na de crisisfase. Benv meldt

dat de grootste knelpunten het gebruik van de publieke ruimte en het

openbaar vervoer zijn. Desgevraagd wordt gemeld dat nog nader zal worden

bezien waar de projectorganisatie, onder meer in het licht van het onderwerp

nazorg, zal worden belegd. Vervolgens wordt gemeld dat de kennisinstituten,
waaronder het SCP, de SER en het RIVM nadrukkelijk worden betrokken. Tot

slot vraagt Eg JenV aan zijn collega E's die dat nog niet hebben gedaan de

namen door te geven van de personen die bij de startbijeenkomst aanwezig
moeten zijn.

- VWS staat stil bij de laatste ontwikkelingen rondom het coronavirus en gaat

aarbij onder meer in op de ontwikkeling van de aangekondigde apps en

meldt dat VWS voornemens is niet langer wekelijks maar in vervolg

tweewekelijks een brief naar de Tweede Kamer te sturen inzake corona.

- DEF staat stil bij het dossier [EXD
- BZK geeft een toelichting op de bezetting van de Rijkskantoren ten tijde van

corona, meldt dat er een flitsonderzoek onder medewerkers heeft plaatsgehad
naar arbeidsproductiviteit, geeft een stand van zaken betreffende de

uitvoering van de Arbo maatregelen, staat stil bij het bedrijfsmaatschappelijk
loket Covid-19 en de toolkit mentaal fit & gezond werken en geeft aan dat er

wordt nagedacht over huisvesting met de blik op de

anderhalvemetersamenleving. (JEILNV meldt aansluitend dat enkele

vakbonden brieven hebben gestuurd waarin zij aangeven wat er wat hen

betreft niet meer kan/ mag in de dienstverlening van de NVWA. EESDEF geeft
voorts aan dat het overleg met vakbonden in relatie tot corona lastig verloopt.

BERK zegt toe om in overleg met de lEOverheidsorganisatie en het IKOP

te bezien hoe richting vakbonden kan worden geacteerd.
-

BEISZW geeft aan dat er zorgen zijn over de situatie van arbeidsmigranten in

relatie tot corona en meldt dat er een voorstel in de eerstvolgende MCCb

voorligt om hier bestuurlijk meer aandacht aan te besteden in de

crisisstructuur._
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